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Informacja z X i XI sesji V kadencji Rady Gminy Urzędów.

          W dniu 26 października 2007 roku w Gminnym Ośrodku Kultury w Urzędowie odbyła
się X sesja V kadencji Rady Gminy Urzędów. Głównym zagadnieniem sesji była informacja
na temat działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Urzędowie, przedstawiona przez
Pana  Leszka  Sadowskiego  –  Kierownika  ZGK.  Ponadto  zgodnie  z  obowiązującymi
przepisami  prawnymi  radni  w  głosowaniu  tajnym  dokonali  wyboru  ławników  do  Sądu
Rejonowego  w  Kraśniku  na  kadencję  2008  –  2011.  Spośród  czterech  kandydatów  na
ławników wybrani zostali:
1. Pani Irena Burek,
2. Pan Jerzy Józef Madej,
3. Pan Ryszard Józef Pinkiewicz.
          W sprawach bieżących radni podjęli następujące uchwały:
1) w sprawie zmiany uchwały Nr IX – 82/2007 Rady Gminy Urzędów z dnia 14 września
2007 roku w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy,
2)  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXIII  –  229/2001  Rady  Gminy  Urzędów  z  dnia  19
października  2001  roku  w  sprawie  wydzierżawienia  nieruchomości  stanowiącej  własność
gminy Urzędów na rzecz firmy POLKOMTEL,
3) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność gminy Urzędów,
4)  w  sprawie  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy
Urzędów oraz zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład tego zasobu na lata 2007 –
2012,
5) w sprawie zmiany uchwały Nr IX – 85/2007 Rady Gminy Urzędów z dnia 14 września
2007 roku w sprawie ustalenia na terenie Gminy Urzędów liczby punktów sprzedaży napojów
alkoholowych i zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych,
6)  w  sprawie  wyboru  przedstawiciela  gminy  Urzędów  do  Zgromadzenia  Związku
Komunalnego Gmin w Bełżycach,



7) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2007,
8)  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  zmian  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  gminy  Urzędów  z  ustaleniami  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Urzędów”.
          W dniu 30 listopada 2007 roku odbyła się XI sesja Rady Gminy Urzędów. Główny
temat  sesji  to:  „Sprawozdanie  z  pracy  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych  oraz  Klubu  Abstynenta  „Płomyk”.  Informacje  związane  z  tą  tematyką
przedstawił  Pan  Józef  Baran  –  Koordynator  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
          W sprawach bieżących podjęte zostały następujące uchwały:
1)  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych na 2008 rok.
2) w sprawie ustalenia zasad korzystania i wysokości opłat za pobyt dzieci w Przedszkolu
Publicznym  w  Urzędowie  –  Rada  Gminy  uchwaliła  opłaty  miesięczne  za  świadczenia
Przedszkola Publicznego w Urzędowie (z filią w Rankowskim).
3)  w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na
terenie  Gminy  Urzędów  na  2008  rok  –  Rada  Gminy  obniżyła  średnią  cenę  skupu  żyta
ustaloną przez Komitet Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na kwotę 58,29 zł za 1 q
do kwoty 29,00 zł za 1 q mającą zastosowanie przy obliczaniu podatku rolnego na 2008 rok
na obszarze gminy Urzędów.
4)  w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku rolnego – Rada Gminy uchwaliła, że w
2008 roku zwalania się do podatku rolnego grunty zajęte na działalność w zakresie ochrony
przeciwpożarowej, z wyjątkiem wykorzystywanych do prowadzenia działalności gospodarczej
oraz grunty będące w posiadaniu gminnych jednostek organizacyjnych.
5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na
terenie gminy Urzędów na rok 2008 – Rada Gminy uchwaliła następujące stawki podatku od
nieruchomości:
1. od gruntów:
a)  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej,  bez  względu  na  sposób
zakwalifikowania w ewidencji  gruntów i  budynków – 0,36 zł  od 1 m2  powierzchni,  górna
stawka 0,71 zł,
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 1,87 zł od
1 ha powierzchni, górna stawka 3,74 zł,
c) pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,06 zł od 1 m2 powierzchni, górna
stawka 0,35 zł.
2. od budynków lub ich części:
a) mieszkalnych – 0,30 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, górna stawka 0,59 zł,
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych
lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  –  9,51  zł  od  1  m2

powierzchni użytkowej, górna stawka 19,01 zł,
c)  zajętych na prowadzenie  działalności  gospodarczej  w zakresie  obrotu  kwalifikowanym
materiałem siewnym – 4,43 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, górna stawka 8,86 zł,
d)  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  udzielania  świadczeń
zdrowotnych – 3,84 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, górna stawka 3,84 zł,
e) pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 3,19 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,
górna stawka 6,37 zł.
3. od budowli – 2 % ich wartości.
6) w  sprawie  wprowadzenia  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  na  terenie  Gminy
Urzędów – Rada Gminy uchwaliła następujące zwolnienia od podatku od nieruchomości:
1. budowle, budynki oraz ich części jak też grunty stanowiące własność gminy Urzędów i
będące w posiadaniu gminnych jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem:

a)  budowli  lub  budynków  i  ich  części  oraz  gruntów  będących  w  posiadaniu  osób
fizycznych, osób prawnych i innych niż gminne jednostki organizacyjne nie posiadające
osobowości prawnej – na podstawie tytułu prawnego lub bez tytułu prawnego,
b) gruntów oddanych w wieczyste użytkowanie.

2.  budynki  lub  ich  części  oraz  grunty  zajęte  wyłącznie  na  potrzeby  ochotniczych  straży
pożarnych,
3. budynki mieszkalne lub ich części,
4.  pozostałe  budynki  lub ich części,  w tym zajęte  na prowadzenie odpłatnej  działalności
statutowej pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego.
7) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na
rok  2008  –  Rada  Gminy  uchwaliła  następujące  roczne  stawki  podatku  od  środków
transportowych:
1. od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu:
       a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie – 340,00 zł,
       b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 565,00 zł,
       c) powyżej 9 ton do mniej niż 12 ton – 680,00 zł,
2. od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu równej lub wyższej
niż 12 ton – tabela Nr 1.
3. od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą
lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów powyżej 3,5 tony i poniżej
12 ton – 790,00 zł,
4. od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą
lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12
ton – tabela Nr 2.
5. od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną
masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – 200,00 zł,



6. od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną
masę  całkowitą  równą  lub  wyższą  niż  12  ton,  z  wyjątkiem  związanych  z  działalnością
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – tabela Nr 3
7. od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia:

a) mniejszej niż 30 miejsc – 790,00 zł,
b) równej lub wyższej niż 30 miejsc – 998,00 zł.

8) w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych – Rada Gminy
uchwaliła następujące zwolnienia z podatku od środków transportowych:
1.  autobusy  wykorzystywane  wyłącznie  do  przewożenia  dzieci  i  młodzieży  do  szkół  i
przedszkoli,
2. samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony i poniżej 12 ton,
wykorzystywane  do  działalności  komunalnej,  stanowiące  własność  gminy  lub  będące  w
posiadaniu gminnych jednostek organizacyjnych,
3. samochody ciężarowe o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 3,5 tony i poniżej 12 ton,
związane wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego.
9) w sprawie stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność gminy –
Rada Gminy uchwaliła następujące stawki czynszu dzierżawnego:
1.  dotyczące  dzierżawy  na  cele  rolnicze  roczną  stawkę  czynszu  dzierżawnego  za  1  ha
przeliczeniowego wartości 4 q żyta w cenie do celów podatkowych.
2. dotyczące dzierżawy na cele nierolnicze:
a)  roczną  kwotę  czynszu  od  gruntu  dzierżawionego  na  cele  usługowo  –  handlowe
zajmowane pod działalność gospodarczą w kwocie 450 zł brutto.
b) miesięczną stawkę czynszu za dzierżawę pomieszczeń pod lecznictwo zwierząt w kwocie
160 zł brutto.
c) miesięczną stawkę czynszu za 1 m2 zajmowane na cele oświatowe w kwocie 1,50 zł.
10) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Urzędów,
11) w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność gminy Urzędów,
12) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości stanowiącej
własność Gminy Urzędów – użyczenie pomieszczenia w budynku byłego przedszkola,
13)  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  oraz  szczegółowe  warunki
przyznawania  nauczycielom  dodatku  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy,
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe,
godziny  doraźnych  zastępstw,  wysokość  i  warunki  wypłacania  innych  składników
wynagrodzeń a także wysokość, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku
mieszkaniowego obowiązującego w 2008 roku na terenie gminy Urzędów,
14) w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy o obowiązku złożenia
oświadczenia lustracyjnego,
15) w sprawie przyjęcia zmian w statucie Związku Międzygminnego w Bełżycach,
16) w sprawie  wprowadzenia  zmian w Strategii  Rozwiązywania  Problemów Społecznych
Gminy Urzędów na lata 2006 – 2010,
17) w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz
szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich
pobierania,
18) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2007.

Tabela Nr 1. Stawki podatku od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej
równej lub wyższej niż 12 ton.

Dopuszczalna masa
całkowita w tonach

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
samochodów z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
zawieszeniem
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka podatku
dla samochodów
z innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)Nie mniej niż Mniej niż

Dwie osie
12 13 720 720
13 14 770 770
14 15 820 820
15 870 1220

Trzy osie
12 17 820 820
17 19 870 870
19 21 920 920
21 23 970 970
23 25 1120 1520
25 1170 1520

Cztery osie i więcej
12 25 1070 1070
25 27 1120 1120
27 29 1170 1520
29 31 1770 2473
31 1770 2473

Tabela Nr 2.  Stawki podatku od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do
używania  łącznie  z  naczepą  lub  przyczepą  o  dopuszczalnej  masie  całkowitej  zespołu
pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton.



Dopuszczalna masa
całkowita zespołu pojazdów:
ciągnik siodłowy + naczepa;
ciągnik balastowy +
przyczepa (w tonach)

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
ciągników z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka podatku
dla ciągników z
innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)Nie mniej niż Mniej niż

Dwie osie
12 18 940 940
18 25 1190 1190
25 31 1290 1290
31 1390 1940

Trzy osie
12 40 1690 1690
40 1990 2540

Tabela Nr 3.  Stawki podatku od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym
posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton.

Dopuszczalna masa
całkowita zespołu pojazdów:
przyczepa (naczepa + pojazd
silnikowy) (w tonach)

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
przyczep i naczep z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka podatku
dla przyczep i
naczep z innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)Nie mniej niż Mniej niż

Jedna oś
12 18 250 250
18 25 300 330
25 400 580

Dwie osie
12 28 300 330
28 33 700 830
33 38 920 1230
38 1250 1630

Trzy osie
12 38 950 950
38 1020 1230

Edyta Puchajda

„Poznajemy kraj ojczysty i zdobywamy wiedzę”

Rok szkolny 2007/2008 jest w Zespole Szkół im. Orląt Lwowskich szczególny z kilku
powodów.  Po  pierwsze  w  tym roku  obchodzimy  rocznicę  pięćdziesięciolecia  działalności
szkoły. Po drugie szkoła zaangażowała się w realizację projektu „Nasza szkoła” działającego
pod  patronatem  Wyższej  Szkoły  Ekonomii  i  Innowacji  w  Lublinie.  Nadrzędnym  celem
programu  jest  wyrównanie  szans  edukacyjnych  uczniów  z  terenów  wiejskich  Polski
Wschodniej. Na ten cel szkoła nasza pozyskała środki unijne w wysokości 110 000 złotych.
W okresie od września 2007 r. do marca 2008 r. zostaną one wykorzystane na działania w
następujących obszarach:

I.  Zapewnienie  uczniom  możliwości  wyrównywania  szans  edukacyjnych  



(zmniejszenie dysproporcji między wsią a miastem)
· Organizujemy wycieczki dydaktyczne, krajoznawcze, patriotyczno – rekreacyjne
· Zorganizowane zostały pozalekcyjnych zajęcia wyrównawcze z języka polskiego,

języków obcych, biologii, chemii, matematyki, przedmiotów zawodowych.
· Tworzymy warunki do efektywnej nauki na zajęciach pozalekcyjnych (wyposażenie

pracowni w TV, DVD, sprzęt Audio-Video)
II.  Umożliwienie  uczniom  zdobywania  dodatkowej  wiedzy  i  umiejętności   w

kontekście wyboru dalszej ścieżki edukacyjnej i zawodowej
· Organizujemy warsztaty  i  szkolenia  w zakresie aktywnego poszukiwania pracy

(SZOK).
· Wykorzystujemy Internet w kształceniu młodzieży: Koło Informatyczne.
· Organizujemy  zajęcia  dodatkowe  rozszerzające  wiedzę,  umiejętności,

zainteresowania  i  predyspozycje  z  z  języka  polskiego,  historii,  biologii  j.  angielskiego,  j.
niemieckiego, zajęć sportowych.

III. Współpraca szkoły z organizacjami i społecznością lokalną na rzecz rozwoju
edukacji i aktywności obywatelskiej

· Współpracujemy ze społecznością lokalną w celu kultywowania tradycji regionalnych
i narodowych

· Tworzymy  strategię na rzecz kształcenia zawodowego: „Nowoczesna Warszawa”
(Giełda  Papierów Wartościowych,  NBP,  Mennica,  Centrum Informacji  Europejskiej,  Sejm,
Senat.

Szczególnym zainteresowaniem uczniów cieszą się organizowane w ramach projektu
wycieczki.  Zaproponowaliśmy  uczniom  udział  w  sześciu  wyjazdach  kilkudniowych  lub
jednodniowych.  Ten  obszar  działań  projektu  „Nasza  szkoła”  adresowany  był  głównie  do
młodzieży  z  terenów wiejskich.  Młodzież   miała  okazję  zdobyć  szeroki  wachlarz  wiedzy,
dzięki  bezpośredniej  styczności  ze  środowiskiem przyrodniczym i  kulturowym.  Doznając
wrażeń estetycznych poprzez bezpośredni kontakt z naturą i dziełami rąk ludzkich, uczniowie
poznali  piękno  kultury  i  przyrody.  Jednocześnie,  wykształcali  uczucia  przywiązania  do
rodzinnej ziemi w myśl hasła: „Poznaj swój kraj i Ojczyźnie służ!”

22 września  pierwsza grupa młodzieży,  a  4  października druga,   wraz z  opiekunami
wyjechała na wycieczkę do Trójmiasta, której głównym celem było poszerzenie wiedzy na
temat dziedzictwa kulturowego Gdańska i  okolic. Była to wycieczka kilkudniowa, która na
pewno  na  długo  pozostanie  w  pamięci.  Uczestnicy  wycieczki  odwiedzili  najważniejsze
miejsca Trójmiasta m.in. Katedrę w Oliwie, Muzeum Marynarki Wojennej – ORP Błyskawica,
Muzeum  Oceanograficzne  i  Akwarium  Morskie,  sopockie  molo,  gdańskie  stare  miasto,
Westerplatte.

 W przerwach pomiędzy zwiedzaniem zabytków, piękno naszej zatoki zachęciło młodzież
do przejścia na plażę, by tam z bliska rozkoszować się falami Morza Bałtyckiego. Jak się
okazało z pośród czterdziestu uczestników wycieczki, trzydzieści osób po raz pierwszy miało
okazję widzieć polskie morze.

W drodze powrotnej ostatnim punktem programu było zwiedzanie Zamku Krzyżackiego
w  Malborku.  Tam  podziwiano  komnaty  rycerzy  zakonnych,  poznano  historię  ich  życia,
muzeum bursztynu oraz historię Zamku Krzyżackiego.   Oprócz zwiedzania młodzież mogła
cieszyć się również zagospodarowanym czasem wolnym, podczas którego spacerowali nad
morzem wdychając jod , brali udział w grach i zabawach sportowych a także w wieczornej
dyskotece – zabawie przebierańców. Pogoda była wyśmienita, wszyscy wrócili w wybornych
nastrojach. To była udana i bardzo pouczająca wyprawa.

W dniach 15 – 16 października odbyła się kolejna wycieczka dydaktyczna do Krakowa i
Bochni, której głównym celem było poszerzenie wiedzy na temat dziedzictwa kulturowego
Krakowa  i  okolic,  kształtowanie  postaw  patriotycznych  poprzez  zapoznanie  z  zabytkami
kultury i historii oraz zapoznanie z kopalnią soli i jej historią;

      Uczniowie, z których większość nie była w Krakowie mogła zobaczyć wielkie skarby
polskiej  historii  i  kultury,  o  których  dotąd  słyszała,  ucząc  się  na  lekcjach  historii  z
podręczników. Zwiedzanie dawnej stolicy Polski rozpoczęło się od siedziby władców Polski
na Wawelu. Młodzież mogła zobaczyć piękną renesansową rezydencję i zapoznać się z jej
burzliwą historią. Po zwiedzeniu dziedzińca zamku przewodnik zaprowadził nas  do katedry
wawelskiej. Tam zobaczyliśmy miejsce koronacji i wiecznego spoczynku wszystkich polskich
królów  od  Władysława  Łokietka  począwszy.  Szczególnie  młodzież  urzędowską
zainteresowały piękne renesansowe nagrobki biskupów Andrzeja Zebrzydowskiego i Filipa
Padniewskiego wyrzeźbione  przez  Jana  Michałowicza  z  Urzędowa.  Zwiedziwszy  katedrę
udano  się  na  dziedziniec  Collegium  Maius  najstarszego  budynku  dawnej  Akademii
Krakowskiej, dziś Uniwersytetu Jagiellońskiego, a następnie na krakowski rynek do sławnego
Kościoła Mariackiego,  tam wszyscy podziwiali  wspaniały gotycki  ołtarz Wita Stwosza.  Po
wysłuchaniu hejnału z wieży kościoła mariackiego młodzież udała się do Bochni. Zwiedzanie
kopalni soli było nie lada przeżyciem dla wszystkich, zwłaszcza, że z pośród uczniów nikt
nigdy nie zjechał wcześniej do kopalni. Uczniowie zobaczyli jak ciężka i niebezpieczna  była
praca  górników  tej  kopalni.  Oglądali  narzędzia  jakimi  się  posługiwano  przy  wydobyciu  i
transporcie soli. Górnicy byli ludźmi bardzo religijnymi dlatego budowali pod ziemią liczne
kaplice,  w  których  przed  rozpoczęciem  pracy  odbywały  się  nabożeństwa.  Taką  piękną
kaplicę  wykutą  przez  górników w soli  podziwiali  nasi  uczniowie.  Zwiedzanie  trwało  dwie
godziny,  po  których  atrakcje  się  nie  skończyły  ponieważ  uczestnicy  wycieczki  zostali
zakwaterowani na nocleg w wielkiej  sali, w której na piętrowych łóżkach spało około 300
osób.  Gospodarze  zorganizowali  sporo  atrakcji,  po  zjedzeniu  obiadokolacji  młodzież
zjeżdżała na 140 metrowej zjeżdżalni, grała w piłkę na podziemnym boisku,  bawiła się na
dyskotece do godziny 24.00. Następnego dnia zwiedzano krakowski Kazimierz. Na rynku
tego  niegdyś  odrębnego  miasta  przewodnik  opowiedział  historię  Kazimierza,  następnie
zwiedzono sławny kościół  na Skałce.  Kilkaset  metrów za nim przepiękny kościół  gotycki
świętej Katarzyny, gdzie podziwiano największy w Krakowie a drugi co do wielkości w Polsce
ołtarz  oraz  unikatowe  gotyckie  freski.  Jednak  największy  zachwyt  wywołało  przebogate
barokowe wnętrze kościoła Bożego Ciała, wspaniałe bogato zdobione stalle, ołtarz główny i
ołtarze  boczne.  Na  terenie  dawnego  miasta  żydowskiego  uczniowie  zwiedzili  kilka



żydowskich  synagog  i  skromne  mieszczańskie  kamieniczki.  Po  krótkich  zakupach  na
staromiejskim rynku i zjedzeniu obiadu udano się w drogę powrotną do Urzędowa. Pogoda
dopisała, wszyscy zmęczeni ale pełni wrażeń i zadowoleni wrócili do domów.

18  października  2007  44  osobowa  grupa   uczniów  naszej  szkoły  uczestniczyła   w
wycieczce  zawodowej  do  Warszawy.  Celem  wycieczki  było  zapoznanie  uczniów  z
funkcjonowaniem najwyższych władz oraz poszerzenie wiedzy na temat rozwoju osiągnięć
technicznych w sposób obrazowy. Pierwszym zaplanowanym punktem wycieczki był Sejm.
Zwiedzanie rozpoczęło się od obejrzenia Sali  Obrad gdzie pracownik kancelarii  przybliżył
historię polskiego parlamentaryzmu, wyjaśnił na czym polega praca posła.
Zwiedzono również  Salę Kolumnową,  gdzie aktualnie obraduje Komisja Śledcza oraz hol
główny ze stałą ekspozycją wszystkich do tych czasów używanych lasek marszałkowskich.
Bardzo podobały się miejsce na parlamentarnym korytarzu i schodach, gdzie dziennikarze
czekają  na  polityków,  aby  zrobić  z  nimi  wywiad.  Będąc  w  Pałacu  Prezydenckim  już  w
pierwszym pomieszczeniu zauważono coś, znajomego. Za szklaną ścianą znajdowała się
sala z  legendarnym “okrągłym stołem”. Nawet dziś na poszczególnych miejscach dojrzeć
można nazwiska osób uczestniczących wówczas w rozmowach; na miejscach zmarłych już
uczestników tamtych wydarzeń leży symboliczna czarna wstążka. Jak dowiedzieliśmy się
podczas  oprowadzania  po  Pałacu  goście  Prezydenta  wprowadzani  są  najpierw do  holu,
gdzie  są  witani.  Następnie  znaleźliśmy  się  w  Sali  Rokoko,  gdzie  prowadzone  są  tzw.
rozmowy w cztery oczy. W dużej Sali Rycerskiej prowadzone są rozmowy polityczne z innymi
zagranicznymi przedstawicielami rządów. Dłużej zatrzymaliśmy się w Pałacowej Kaplicy, w
której wcześniej znajdowało się pomieszczenie gospodarcze, a która wybudowana została w
latach 1992 - 1994 z inicjatywy Lecha Wałęsy. Także tutaj modlił się obecny papież Benedykt
XVI jak i jego poprzednik Jan Paweł II. Na pierwszym i ostatnim dostępnym dla nas piętrze
(drugie  piętro  to  prywatne  pomieszczenia  Prezydenta)  znajduje  się  Sala  Kolumnowa.
Obecnie w tej Sali odbywają się ważne polityczne wydarzenia, m.in. nominacje na premiera i
zaprzysiężenie  nowych  ministrów.  Również  w  tej  właśnie  Sali  odbywają  się  spotkania
noworoczne  z  korpusem  dyplomatycznym,  sędziami  i  osobami  z  tytułami  profesorskimi.
Rzeczą naturalną było to, że nie odmówiliśmy sobie  zrobienia zdjęcia w tym pomieszczeniu.
 Nasza wędrówka po Pałacu dochodziła powoli do końca i prowadziła do ostatniej Sali, do
Sali  Obrazowej,  zwiedzanie  zakończyliśmy  w  Oranżerii.  Zwiedzając  pałac  prezydencki
młodzież  miała  okazję  obejrzeć  sale  reprezentacyjne,  w  których  prezydent  przyjmuje
oficjalnych gości, głowy państw i delegacje rządowe.
 Uczniowie zachwycali się eleganckim wystrojem  wnętrz, podziwiali piękne obrazy i stylowe
meble.Przez  chwilę  każdy  mógł  się  poczuć  jak  prezydent  lub  co  najmniej  dyplomata.
Wycieczka do Warszawy zakończyła się seansem filmowym w kinie trójwymiarowym  IMAX.

W dniu 23 października 2007roku kolejna grupa młodzieży liczącej 40 uczniów wyjechała
na jednodniową wycieczkę do Warszawy.

Głównym punktem programu było poszerzenie wiedzy uczniów na temat funkcjonowania
rynku  kapitałowego  i  instytucji  finansowych  w  Polsce.  Aby  ten  cel  zrealizować  młodzież
przybyła do „serca polskich finansów” – na Giełdę Papierów Wartościowych w Warszawie
gdzie  dosłownie  brali  „  giełdowego  byka  za  rogi”,  „chodzili  po  parkiecie  giełdowym”,
odczytywali wskaźniki indeksów z monitorów i sprawdzali czas z Nowego Jorku, Londynu i
Tokio na „zegarach giełdowych”.

Z dużym zainteresowaniem młodzież oglądała pierwsze samochody, samoloty, rowery,
telefony komórkowe i  wiele  innych eksponatów w Muzeum Techniki.  Uczniowie zadawali
dużo  pytań  przewodnikowi,  na  które  otrzymywali  wyczerpujące  odpowiedzi.  Zwiedzanie
Starego  Miasta,  Placu  Zamkowego,  Barbakanu,  Grobu  Nieznanego  Żołnierza,  a  przede
wszystkim  długi  spacer  w  „Łazienkach”  w  barwach  „złotej  polskiej  jesieni”  pozostawił
niezapomniane wrażenia. Wspólne zdjęcie pod pomnikiem Chopina jest tego namacalnym
dowodem.

Nie  ulega  wątpliwości,  że  praktyczne  działanie  jest  najlepszą  metoda  przyswajania
wiedzy. Uczestnicy wycieczek mieli okazję bezpośrednio zetknąć się z historią ,zabytkami,
przyroda ojczystą-  jest  to  nieprzecenione źródło wiedzy i  umiejętności.  Wspólne wyjazdy
sprzyjają także zacieśnianiu więzi, uczą zachowań społecznych. Na podkreślenie zasługuje 
fakt, iż dla młodzieży były to wyjazdy bezpłatne, a więc mogli wyjechać także uczniowie z
rodzin  biedniejszych,  których  nie  byłoby  stać  na  pokrycie  kosztów  udziału  dziecka  w
wycieczce.  Mamy  nadzieję,  że  nie  jest  to  ostatnia  edycja  projektu,  której  nasza  szkoła
weźmie udział.

Elżbieta Gąsiorowska
Agnieszka Maziarz



Wspomnienia z wycieczek
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PROJEKT GMINY URZĘDÓW

– najlepiej oceniany w Norweskim Mechanizmie Finansowym.

         O tym, że podjęliśmy się bardzo trudnego zadania dotyczącego ubiegania się gminy
Urzędów  o  fundusze  zewnętrzne  w  ramach  Norweskiego  Mechanizmu  Finansowego,
mówiłem wielokrotnie podczas obrad stałych komisji i  sesji Rady Gminy. Na wstępie tego
artykułu, sądzę, że należy się naszym czytelnikom krótkie wprowadzenie bądź wyjaśnienie
skąd pochodzą środki  finansowe,  o  jakie  mogą się  starać  lokalne samorządy w ramach
Norweskiego Mechanizmu Finansowego. Otóż są państwa (wśród nich Norwegia), które nie
są członkami Unii Europejskiej, ale dokonują wymiany towarowej na rynku Unii Europejskiej i
z tego powodu zostały zobowiązane do finansowego partycypowania w rozwój państw, które
do Unii należą. Nabór projektów do Norweskiego Mechanizmu Finansowego miał miejsce rok
temu a w roku 2007 jest to kolejne ogłoszenie naboru wniosków głównie nakierowane na
ochronę  środowiska  naturalnego.  Upatrując  możliwość  dofinansowania  rozbudowy
oczyszczalni  ścieków w Urzędowie i  budowy kanalizacji  w Bęczynie, złożyliśmy jak wiele
innych samorządów projekt dotyczący dofinansowania tego zadania.
Po drugim etapie oceny wniosków – ocena merytoryczna po stronie polskiej nasz wniosek –
projekt uzyskał najlepszą ocenę i przechodzi do dalszej oceny w Komisji Europejskiej i przez
rząd  Norwegii.  Lista  rankingowa wniosków opublikowana  została  na  stronie  internetowej
www.eog.gov.pl/ocena+wniosków/

         Pozytywna ocena i zakwalifikowanie wniosku po stronie polskiej daje 99% gwarancji na
to, że Gmina Urzędów w latach 2008-2009 może uzyskać ponad 1 mln Euro – ponad 4 mln
w PLN dofinansowania na to zadanie.



         Dlaczego finansowanie w ochronę środowiska jest bardzo ważne dla naszej gminy?
Otóż  z  dyrektyw  Unii  Europejskiej  na  dłuższą  perspektywę  czasową  wynika,  że  stan
środowiska  w państwach będących  członkami  Unii  musi  ulec  zdecydowanej  poprawie  w
kolejnych  latach  członkostwa.  Państwa  członkowskie  –  w  tym  lokalne  samorządy  będą
obciążone finansowo za emisję  do środowiska nieczystości  stałych i  płynnych,  jakimi  są
ścieki  i  odpady  komunalne.  Stąd  nasze  starania  nie  tylko  w  ramach  Norweskiego
Mechanizmu Finansowego o pozyskanie częściowo umarzalnych kredytów – pożyczek na
wsparcie  finansowe  zadań,  jakie  realizujemy  na  rzecz  ochrony  środowiska.  Aktualnie  w
gminie Urzędów z kanalizacji  przewodowej korzysta 255 gospodarstw domowych a ścieki
komunalne są oczyszczane w oczyszczalni o przepustowości 175m3/ dobę. Każdego roku
czynimy  starania  i  budujemy  25-30  oczyszczalni  przydomowych,  które  lokalizowane  są
głównie  w  rozproszonej  zabudowie.  W  roku  2007  wybudowaliśmy  26  oczyszczalni
przydomowych  w  miejscowości  Wierzbica.  Ogółem  funkcjonuje  na  terenie  gminy  63
przydomowe oczyszczalnie ścieków zlokalizowane w trzech miejscowościach Mikołajówka,
Boby Księże, Wierzbica a budowane będą w Kozarowie.
         Wybudowanie  grawitacyjno-ciśnieniowego  systemu  oczyszczalni  ścieków  w
miejscowości Bęczyn pozwoli przyłączyć kolejną dość liczną grupę gospodarstw domowych.
Liczymy,  więc  na  społeczne  i  lokalne  zrozumienie  ze  strony  mieszkańców  Bęczyna  i
wsparcia  gminy w realizacji  trudnego,  ale  bardzo potrzebnego naszym zdaniem zadania
inwestycyjnego.

Wójt Gminy Urzędów

                                                                                                                  Jan Woźniak

OGŁOSZENIE

SPZOZ w Urzędowie informuje pacjentów, którzy będą korzystać z usług
stomatologicznych, że od 1 grudnia 2007 roku wprowadziliśmy rejestrowanie osób w

rejestracji ogólnej w każdym ośrodku zdrowia.
            Z uwagi na fakt, że wynegocjowaliśmy wspólnie z samorządem w NFZ OW w Lublinie

korzystniejszy finansowo kontrakt na rok 2008 zapraszamy do naszych gabinetów
stomatologicznych.

Istnieje możliwość wcześniejszego zapisania się na leczenie stomatologiczne w tejże
rejestracji.

Wojciech Serafin                                                                            Jan Woźniak

Dyrektor SPZOZ Urzędów                                                                    Wójt Gminy Urzędów

OGŁOSZENIE

Gminne Centrum Informacji w Urzędowie oraz Fundacja Rozwoju Lubelszczyzny
zapraszają do udziału w bezpłatnym dwudniowym szkoleniu dla rolników i domowników na
temat: „Wykorzystanie komputera w zarządzaniu gospodarstwem rolnym, w tym
podstawy obsługi komputera. Cykl szkoleń dla rolników Województwa Lubelskiego”.
Szkolenie odbędzie się w ZSO w Urzędowie. Zapisy przyjmujemy w Gminnym Centrum
Informacji w Urzędowie lub telefonicznie 081 822 51 45. Planowany termin zajęć
styczeń/luty.

„Szkoła w środowisku - środowisko w szkole”

Szkoła  poza  funkcją  statutową,  powinna  być  także  centrum  życia  społecznego,  gdzie
spotykają  się  rodzice,  władze  samorządowe,  przedstawiciele  różnych  instytucji,  by
wymieniać  swoje  doświadczenia  i  kształtować  wewnętrzne  relacje,  aby  w  ten  sposób
przyczynić się do tworzenia pozytywnego wizerunku wsi i szkoły. W wychowaniu młodego
pokolenia szczególną rolę odgrywa rodzina, szkoła, środowisko społeczne, lokalne, grupy
rówieśnicze,  środki  masowego  przekazu  i  szereg  innych  instytucji,  dlatego  też  wspólne
działania prowadzą do osiągania zamierzonych celów i efektywności edukacji.

W dniu 29 listopada 2007 r. w Zespole
Szkół  w  Skorczycach  odbyły  się  już  po  raz
drugi  andrzejki  środowiskowe  ph.  „Szkoła  w
środowisku-  środowisko  w  szkole”.  Na
zaproszenie dyr. szkoły Pani Małgorzaty Piątek
dla  społeczności  lokalnej  i  wszystkich  gości
wystąpił  Zespołu  Pieśni  i  Tańca  Politechniki
Lubelskiej,  który zaprezentował tańce i  pieśni
polskie. Występ w pięknych strojach ludowych
był  gorąco  oklaskiwany  przez  zebraną
publiczność.

Ponadto goście mieli okazję zapoznać
się z działaniami i osiągnięciami Zespołu Szkół
w Skorczycach. Zaprezentowano film o szkole,
można  było  obejrzeć  kroniki,  foldery,  albumy
wykonane przez uczniów i nauczycieli.

Jak  tradycja  każe  były  wróżby  z



udziałem uroczej wróżki Mirellii,  pląsy i  tańce
przy  akompaniamencie  Pana  Ryszarda
Szumnego. Goście mogli zasmakować potraw
oraz ciast przygotowanych przez pracowników,
nauczycieli i rodziców naszej szkoły.

Swoją  obecnością  zaszczycili  nas:
Wójt  Gminy Urzędów Pan Jan Woźniak,  kierownik  GOPS w Urzędowie Pani  Małgorzata
Piłat,  radna  Pani  Elżbieta  Bartoszek,  sołtys  Leszczyny  Pan  Wiesław  Zając,  dyrektor
Powiatowego  Zespołu  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznych  w  Kraśniku  Pan  Andrzej
Miśkiewicz,  Pani  Małgorzata  Ciosmak  pracownik  naukowy  Politechniki  Lubelskiej,  Pan
Edward  Ciosmak,  wikariusz  Parafii  Popkowice  ks.  Zbigniew  Karbowniczek,  dyr.  Szkoły
Podstawowej  w  Leszczynie  Pani  Bożena  Mazik,  dyrektor  Banku  Spółdzielczego  Ziemi
Kraśnickiej w Urzędowie Pan Adam Bratko, nauczyciele ze szkoły
w  Leszczynie  i  Ostrowie,  pracownicy  księgowości  Zespołu  Obsługi  Szkół  Urzędowie,
przyjaciele  i  sponsorzy  oraz  nauczyciele  i  rodzice  Zespołu  Szkół  w  Skorczycach,  którzy
aktywnie włączyli się w przygotowanie uroczystości.

W  trakcie  imprezy  zbierana  była  symboliczna  cegiełka  na  potrzeby  szkoły.
Darczyńców nie brakowało, zebrane pieniądze zostały przeznaczone na zakup rolet do sali
gimnastycznej.

Impreza udowodniła, iż na sercu leży nam dobro dzieci, a integracja ludzi pozytywnie
wpływa na wizerunek szkoły. Wszystkim, którzy uczestniczyli w andrzejkach
i pomogli w ich organizacji serdecznie dziękuję.

Szczególne słowa podziękowania kieruję do Rady Rodziców, pracowników kuchni i
obsługi,  nauczycieli  Zespołu  Szkół  w  Skorczycach,  sponsorów  Państwa  Lidii  i  Dariusza
Deców, Anny i  Leszka Skorupów, Stanisławy i  Zbigniewa Bienieckich, Danuty Guzy, Ewy
Machnikowskiej  i   Danuty  i  Krzysztofa  Machajów oraz  Pani  Marii  Bury  i  Pana Ryszarda
Szumnego.

Do zobaczenia za rok!



Małgorzata Piątek – dyrektor Zespołu Szkół w Skorczycach
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